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Tidsplan 

ca. tider 

Sak nr. Tema / Dokumenter  Sakstype Ansvar 

09:00 – 

09:15 
1/25 Velkommen og godkjenning av referat fra 

27.-28.november 2024  
Godkjenne Knut/Alle 

09:15 – 
09:30 

2/25 Gjennomgang av Samordningsgruppa 

sin organisering 

Informasjon Knut 

09:30 – 
09:45 

3/25 Informasjon fra Kick-off styringsmodell 

Norge digitalt fellesløsninger 2025 

Informasjon Knut 

09:45 – 
10:00 

4/25 Budskap satsningsforslag før 

marskonferansen, heispitch? 

 

Informasjon Knut 

10:00 – 
10:10 

 Beinstrekk   

10:10 – 
10:40 

6/25 FDV-økonomi, presentasjon av 
innledende arbeid 

Informasjon Kommunene 

10:40 – 
11:00 

7/25 Saker fra KS 

• FKB kontra temadata 

Informasjon KS 

11:00 – 
11:10 

 Beinstrekk   

11:10 – 
11:25 

8/25 Siste nytt fra E-parten Informasjon Elvia 

11:25 – 
11:35 

9/25 Geovekst Årsrapport Informasjon Marit 

11:35 – 
11.40 

10/25 Geodataplan Norge digitalt/Geovekst, 
arbeid med ny mal 

Informasjon Marit 

11:40 – 
11:55 

11/25 Informasjon fra Kartverket 

• Økonomi 

Informasjon Einar/Marit 

 
Referat Geovekst-forum  
30.januar 2025 

 
Sted: Teams 
 
Møteleder: Knut Karper Bjørgaas 
Referent: Marit Bunæs 
 
Tidsplan: 
Torsdag kl. 09:00 – 12:00 
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o Konsumprisindeksen, 
enhetsprisberegning 

o Fordeling av salg og ND-
inntekter til 2025 

o Kostand FKB-
grønnstruktur 2025 

• Rammeavtale 
              2025-prosjekter 

11:55 – 
12:00 

 Oppsummering og avklaringer  Alle 

  Møtedatoer i 2025: 
 
 30.januar halv dag på Teams (Informasjon) 
 5.- 6.mars vi besøker Agder FGU – 
Scandic Kristiansand Bystranda 
 9.april halv dag på Teams 
(Fellesdokumenter) 
7.mai halv dag på Teams (Informasjon)  
4.-5.juni Oslo-området 
3.- 4.september vi besøker «Viken FGU» 
15.oktober halv dag på Teams (Informasjon) 
26.- 27.november   

  

 

Sak 1_25 Godkjenning av referat fra november 
Referatet ble godkjent med en liten endring i vedtaket for FKB-TraktorveiSti 

 

Sak 2_25 Gjennomgang av Norge Digitalt sin organisering 
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Fylkeskommunene har en mening om at Samordningsgruppen korrigere Geovekst-forum. Det har de ikke 
myndighet til. Stiple linjen fra Samordningsgruppa ned til Fylkesgeodatautvalgene i figuren. 

 

Hvem er produkteiere – det er ikke beskrevet i modellen. KV har Produkt-team og hvert Produkt-team har 
en Produkt-eier. Dette ligger i hovedsak i Kartverket. 
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Sak 3_25 Kick off styringsmodell Norge digitalt fellesløsninger 2025 

 

Målene for 2024 var: 
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Det øker med klager til Kartverket på mye nedetid i flere av løsningene. Løsningene er gamle og trenger mye 
vedlikehold. 

 



 

GEOVEKST 6 av 21 

Få opp brukerhistorier og konsekvenser er viktig for å få politikere til å forstå hvorfor vi trenger midler til 
fellesløsningene. Kommunikasjon er en viktig del av arbeidet. 

 

 

Kommentar: NIBIO påpeker viktigheten av lokalt engasjement fra FGU mm. 
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Kartverket i tett samarbeid med andre sektorer – burde det heller stått det? I dag står det bare Kartverket. 
Legge til samarbeidsparter fra andre sektorer inn i dette dokumentet. 
 
Oppnevning av representanter til Produktrådene. Forslag ble sendt ut og det har vært mye diskusjon rundt 
dette. Mange Geovekst-representanter fikk ikke tillitt. Ble gitt lite informasjon til de som ikke ble med 
videre. Det burde vært gitt en personlig informasjon til alle som ikke ble en del av den nye organiseringen. 
Dette tas til etterretning. 
 
Kommentarer: 
KV – det bør komme fram at Geovekst-forum også bidrar med 3 millioner fra  
NVE – Produktråd, 1 person med. Hvor finnes informasjon om hva som skjer, finnes det en god 
landingsside.? 
Svar - Det skal lages en side på Kartverket.no 
 

Sak 6-25 FDV-økonomi 
 
Dagens beregningsmodell – se håndboka 3.6.1.3 Oppdateringsansvar er det man ønsker å se nærmere på. 
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Bakgrunnen for denne modellen er byggeaktiviteten er tanken om at Byggeaktiviteten beskriver behovet for 
oppdatering av kartet. 

De siste årene er det en betydelig nedgang i byggeaktiviteten, betyr dette at det blir en betydelig nedgang i 
FDV-kompensasjonen som kommunene og andre får. Uheldig da denne kompensasjonen er et viktig tilskudd 
til nye kartleggingsprosjekter. 

I større kommuner bygges også større flermannsboliger som påvirker grunnkartet i en større grad og 
inneholder få b-identer. Dataene/grunnkartet benyttes mer og mer til analyser og annet som krever en 
større oppdateringsfrekvens av dataene våre. 

 

 

Mye har endret seg siden dagens beregningsmodell ble vedtatt. Bruk av dataene, teknologi, krav til 
oppdatering av datasett som ikke kan måles i byggeaktivitet. Det må gjøres noe med FDV-økonomien. Alle 
andre deler av samfunnet øker, er det unaturlig at denne posten reduseres hvert år. 

Forslag: Nedsette en gruppe som skal jobbe videre med dette. 

BaneNor - dette er snakket om tidligere. B-identen er ikke en god indikator lengre. Vi må finne en ny måte og 
godtgjøre alle som oppdaterer. 
K – Tilleggsinformasjon: dette viser hva det snakkes om av oppdatering gjennom FDV og AC-prosjekter. 
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Eksempel på hvor mange baser som berøres i en oppdatering: 
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Kommentarer:  
K: Kartlegging blir dyrere og utsettes grunnet økonomi i Bodø i år. 
NIBIO: God gjennomgang fra kommunene. Økt bruk av FKB-data, gjør at dataene brukes på nye områder og 
det er behov for kvalitetsheving på alle hold. Gjenspeiler hvordan samfunnet vårt fungerer. 
Kan oppdatering inn i SFKB være det som kan være tellenøkkelen. 
KV: Flerboligbygg, leilighetsnummer eller bruksenhetsnummer kan også benyttes. SFKB er vanskelig å 
benytte. Nye prosjekter kreerer mye oppdatering og er en dårlig ide. Godtgjørelsen skal dekke selve 
oppdateringen og ikke det å fange/skaffe til veie dataene. Einar stiller seg til disposisjon. 
K – enig med Einar 
KV – Viktig diskusjon. Kan se mer på hvordan data oppdateres, frekvens osv. 
https://forvaltningsinformasjon.geonorge.no/fkb-data/management/transaction-
data?lat=7202722&lon=509121&zoom=2.6 

https://forvaltningsinformasjon.geonorge.no/fkb-data/management/transaction-data?lat=7202722&lon=509121&zoom=2.6
https://forvaltningsinformasjon.geonorge.no/fkb-data/management/transaction-data?lat=7202722&lon=509121&zoom=2.6
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Oppsummering: 
Dette er noe vi har ventet på. Data tilflyter basene på andre måter. Hvor mye skal gå til nykartlegging og 
hvor mye skal gå til oppdatering. Vi må ikke lage en metodikk som er så vanskelig at vi ikke skjønner den. Og 
ny metodikk må kunne stå seg over tid. 
 
En arbeidsgruppe opprettes: KS/kommunene holder tak i dette, Einar er med fra Kartverket. 
 
Gruppens medlemmer sendes til Marit 
Elisabeth Bergstrøm 
Einar Jensen 
Bength Eriksen 
Vesa Heikki Jäntti 
Stein Rinholm 
(Marit Bunæs) 
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Sak 7_25 Oppspill til saker fra KS 
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KS sin vurdering: 

 

Steg for steg innføring er krevende for kommunene. 

Forslag til videre prosess: 

 

Kommentarer: 

KV – Skråfoto – ble ikke et Geovekst-datasett. Kan følge GV-økonomien, men er ikke et GV-datasett. GV skal 
vedlikeholde et felles datasett. 
BaneNor – GV sitt problem er at samarbeidet fungerer, og i mangel av at vi har noe annet så tar GV tak i 
det. Alle må være enige i at dette er noe vi skal ha, ingen kan tvinges. 
NVE – hvem representerer man når man møtes i GV-forum. Data og brukerbehov er viktig. Hvilket mandat 
har partene for de som de representerer i GV-forum. 
K – Vi har definert hva FKB-data skal være, skal vi bringe mere til torgs må vi definere hva vi har behov for. 
NIBIO – verden går videre, og vi trenger en ny gjennomgang av dette. Vi trenger kanskje andre data i dag 
enn når vi etablerte Geovekst-samarbeidet. Grunnkart for Arealregnskap er et produkt som Geovekst er 
holdt utenfor. Norge digitalt deler kun data, Geovekst samler inn og deler data. Kommunene har en 
vanskelig rolle i Geovekst. 
KS -  Gjennomgått hva som ligger til grunn i det vi en gang besluttet. Vi trenger en gjennomgang av dette 
nå. KS mener at Norge digitalt påvirker også hva som gjøres i GV-samarbeidet. 
KV - Hvilket hjem skal Temadataene ha? Dette er også noe vi må se på i den store helheten. Naturmeldingen 
var en stor øyeåpner.  
NVE - Vi må se på flere typer data som ikke i dag er en del av Geovekst. 
K - Enig at disse dataene kommer. 
FK – Vi har en kake og kakestykkene blir mindre eller blir kaka større? Hvor gode blir de generelle dataene vi 
har jobbet med lenge, når vi putter på flere data. 
 
Saken tas opp til videre diskusjon på møtet i mars. Sekretariatet forbereder sammen med KS. 



 

GEOVEKST 14 av 21 

Sak 8_25 Siste nytt fra E-parten 
Fornybar Norge – Korte ned på konsesjonsprosessen. 

• Tydelige signaler fra regjeringen 

• Planer for tiltak og nettutvikling må politisk forankres i et tidligere stadium 

• Tydelige tidsfrister for alle parter 

• Satsing på digitalisering (datadeling) 
Bærekraft 

• Bærekraftsrapportering innført fra 1.11.2024 (likestilles med økonomisk rapportering) 

• Utarbeidet veileder for bærekraftsrapportering 

• Fokus på bærekraftkjøp 
o Transformatorer, bryteranlegg etc. 
o Mekanisk/statisk/roterende 
o Solcelle 
o Linje og stor kabel 
o Batterier 
o Vindturbin 

 
Veikart for fornybarnæringen 

• På lag med mennesker og natur 

• Fremtidens energisystem bygges nå 

• Forsyningssikkerhet 

• Kommunene – Energiomstillingens førstelinje 

• Omstilling på lag med natur og miljø 
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Skanning av vegetasjon er for å sjekke vekst. Andre data hentes fra Geovekst. 
 
Kort om Elvia: 

 
 
For mer informasjon, se presentasjonen knyttet til saken. 
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Nytt felles NIV (/GIS) i Elvia 

• Systembytter i Elvia 

• Felles GIS -> Migreringer til et miljø med NIS i løpet av 25/26 

• Komplekst med to ulike modeller 

• Gå i takt med byggeprosessen og forretningsbehov 

• Dataflyt 

• Data må forvaltes i kilde-systemer 

 
 
Rapportering er /(geografiske data) 
Utvikling av løsninger for rapporteringsbehov nå og i fremtiden 

• Interne og eksterne rapporteringer 

• NVE/RME, Statnett, DSB, Statens kartverk ++ 
o NRL, FDV-avtale Kartverket, NVE-Atlas 

• Elvia og Eidsiva 
o Økonomi, investeringsgrunnlag og bærekraft 

 
Bærekraftsrapportering 

• Nytt EU-direktiv for rapportering (CSRD) med høyere krav enn tidligere 

• Innført i regnskapsåret 2024 -> rapporteres i 2025 

• Arealkartlegging/bakgrunn 

• Datakilder 

• Standardisering for beste praksis, samme forståelse og likt grunnlag for sammenligning 

• Resultat i form av verdier 

• Rapporteringen har gitt mange erfaringer. 



 

GEOVEKST 17 av 21 

 
Kraftsensitiv informasjon – defineres som området innenfor en gitt radius rundt kraftstasjon. 

Sak 9_25 Årsrapport 2024 
Det skal lages en Årsrapport for Geovekst-samarbeidet 2024. Hoveddokumentet slankes i forhold til tidligere 
års rapporter. Vi kutter ut å skrive om igjen ting som er beskrevet i det strategiskes dokumentet.  

Handlingsplan og Kvalitetsplan er lastet opp i mappen for Årsrapport 2024, og kan fylles ut av de partene 
som har ansvar for et område/tiltak i planen. 

Sak 10_25 Geodataplan Norge digitalt/Geovekst, arbeid med ny mal 
Det er nedsatt en gruppe som har som oppgave og se på organisering av Norge digitalt-samarbeidet i 
fylkene og komme opp med en ny mal for Geodataplanen. 

Forslaget skal legges fra for Samordningsgruppen i februar. 

Det er ikke foreslått endringer i organiseringen. Det foreslås å beholde Fylkesgeodatautvalget på toppen, 
med underliggende utvalg som Basisgeodatautvalg og Plan- og Temadatautvalg. Men det vil komme 
retningslinjer for hvilken bemanning en bør ha i de ulike utvalgene. 

Selve malen for Geodataplanen blir slanket og det vil ikke lenger være et overordnet Fellesdokument med 
tilhørende Geodataplan for det enkelte fylke. Ønsket er å dele planen opp slik at vi har et hoveddokument 
som er Fylkets Geodataplan, med 2 vedlegg. En kartleggingsplan for Geovekst og en Handlingsplan for alle 
andre aktiviteter knyttet til samarbeidet. 

Det foreslås at Plandokumentet får en todelt beslutning/vedtak: 
Geovekst-kartleggingsplan «vedtas» innen 15.juni for prosjekter som skal i gang påfølgende år. 
Tekst som belyser behov, nytte og gevinst av geodata, samt handlingsplan godkjennes 1.desember.  

Sak 11_25 Nytt fra Kartverket 
Salg av Geovekst-data 2024 og fordeling av inntekter 2025 
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Til orientering: 

 

KPI – Tjenester der arbeidskraft dominerer (brukt til beregning av 
Geovekst timepris) 
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Det ble oppdaget en variasjon i KPIen som vi har benyttet siden 2014 som gjorde at timeprisen for Geovekst 
ville sunket. Det er gjort en avklaring med SSB som forklarer endringen. Det er blant annet gratis SFO og 
makspris på barnehageplasser som står for endringen i KPIen. 

Vi bør endre hvilken KPI vi skal benytte i beregning av timepris framover. Her er et forslag. 

 

 

Rammeavtale datainnsamling, FKB-produksjon, ortofoto og 
laserskanning 

Det er inngått avtale med 3 leverandører: 

• Field Geospatial 

• Hexagon 

• Origon AS 
Første utlysning under avtalen skjer i uke6, første tilbudsåpning i uke 8. 
Vi har 30 ulike prosjekter denne sesongen. 
 
Kan prisnivået påvirkes? Ja det blir spennende å se hvor firmaene legger seg. Rammeavtalen inneholder 
makspriser og disse er ikke avskrekkende. 


